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§ 1 Mötets öppnande. 

Annika Tibell öppnar mötet och hälsar alla välkomna. Maria Belikova, ny MF-representant, 

hälsas särskilt välkommen. Maria Belikova presenterar sig kort.  

 

§ 2 Beslut om justeringsperson  

Marie Arsenian-Henriksson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

§ 3 Godkännande av föredragningslistan  

Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§ 4 Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet från sammanträdet den 9 januari 2024 läggs till handlingarna. 

 

§ 5 Information om uppföljning handlingsplaner USV-enheter som saknar förenad 

anställning 

Annika Tibell informerar om att rekrytering av en professor med förenad anställning pågår vid 

ME Akut på Karolinska universitetssjukhuset. Johan Franck informerar om att Centrum för 

arbets- och miljömedicin (CAMM) för närvarande saknar en person med förenad eller 

adjungerad anställning. Dialog pågår med Institutet för miljömedicin om möjligheten att 

rekrytera. Kristin Blidberg informerar om att det gjorts en utlysning av anställning av lektor i 

anestesi/IVA förenat med anställning som specialistläkare vid Danderyds sjukhus, sista 

ansökningsdag var 19 januari 2024.  

 

Diskussion följer. Bland annat framhålls vikten av att analysera behovet av professur eller 

lektorat inom ett visst område innan en ersättningsrekrytering påbörjas så att inte kravet på 

förenad anställning vid USV-enheter blir det som styr utvecklingen. Centrumbildningarna vid 

SLSO har en annan struktur än de flesta andra USV-enheter. CAMM har patientmottagningar 

inom arbets- och miljömedicin och hudallergi och en stark FoUU-miljö. 

 

§ 6 Information om uppföljning av strategisk satsning för ökad samverkan, DS, SÖS och 

SLSO 

Johannes Blom informerar om att de strategiska medlen till Södersjukhuset i huvudsak används 

till att finansiera datamanager, forskningskoordinator och statistiker men att projektmedel för 

nätverksforskning också fördelats till tre projekt med tydlig samverkan med andra delar av hälso- 

och sjukvården.  

 

Johan Franck informerar om att de strategiska medlen till SLSO utlyst dels för forskartjänster 

(post-dok och högre kliniska forskartjänster), dels som projektmedel. Johan informerar också 

kort om att Akademiskt primärvårdscentrum planerar att utlysa en del av de medel som satts av 

till satsningen på klinisk forskning i primärvården och att de också avsätter medel för att bygga 

upp en studieenhet.  

 

Diskussion följer. Forskningsrådet rekapitulerar bakgrunden, översynen av 

resursfördelningsmodellen 2020-2021, till den särskilda satsningen på Södersjukhuset, SLSO 

och Danderyds sjukhus. Vidare diskuteras utfallet av satsningen och hur effekterna av den skulle 

kunna mätas. Johannes återkommer i frågan vid nästa sammanträde, även Danderyds sjukhus 

redovisar då resultatet av satsningen.  
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§ 7 Information om slutrapport av uppdraget att ta fram ett förslag till handlingsplan för 

att säkerställa vårdgivares medverkan i klinisk utbildning och klinisk forskning oavsett 

driftsform 

Clara Hellner informerar i ärendet. Ledningsgruppen beslutade den 12 mars 2021 att uppdra 

till dåvarande prorektor Anders Gustafsson och forsknings- och innovationsdirektör Clara 

Hellner att ta fram ett förslag till handlingsplan för att säkerställa vårdgivares möjligheter att 

medverka i klinisk utbildning och klinisk forskning oavsett driftsform. Uppdraget 

slutrapporterades till ledningsgruppen i december 2023. Rapporten redogör dels för arbetet 

som genomförts, dels föreslås prioriterade områden för en handlingsplan.  

 

Följande tre mål pekas ut för handlingsplanen 

1. Beställning av vård sker med beaktande av den kliniska forskningens och kliniska 

utbildningens behov 

2. Uppföljningen av vård inkluderar uppföljning av förutsättningarna för klinisk forskning 

och klinisk utbildning 

3. Fortsatt utveckling av ekosystemet för klinisk forskning och klinisk utbildning i hela 

hälso- och sjukvården 

 

Diskussion följer. Bland annat informerar Clara om att ett så kallat terapinätverk startat som 

en del av implementeringen av handlingsplanen för att öka antalet kliniska prövningar. Johan 

Franck informerar om att ett liknande initiativ startats inom SLSO riktat mot primärvården.  

 

§ 8 Information om utlysning av core facilitetsmedel 2024 

Karin Dahlman-Wright informerar om den kommande utlysningen av core facilitetsmedel. 

Utlysningen finansieras gemensamt av KI och Region Stockholm, via infrastrukturnämnden 

och forskningsrådet. Bedömningsprocessen har ändrats något sedan föregående utlysning och 

infrastrukturnämnden kommer ha en mer aktiv roll i bedömning, prioritering och tilldelat 

belopp. En vetenskaplig grupp och en expertgrupp kommer att bedöma ansökningarna i ett 

första steg innan infrastrukturnämnden gör en sammantagen bedömning och utformar ett 

förslag till fördelning.  

 

Diskussion följer. Bland annat diskuteras Region Stockholms och forskningsrådets KI-

ledamöters respektive inflytande över utlysningen. 

 

§ 9 Beslut om regionrepresentanter som ledamöter i bedömarpanel för utlysning av core 

facilitetsmedel 2024 

Kristin Blidberg informerar i ärendet. En vetenskaplig grupp bestående av tre 

regionrepresentanter och sex KI-representanter kommer att medverka i bedömningen av 

ansökningarna i core facilitetsutlysningen. Gruppen kommer att bedöma områdena strategisk 

vikt för forskning inom KI/Region Stockholm och service i den teknologiska och 

metodologiska framkanten. 

 

Forskningsrådets regionledamöter beslutar  

- att utse Magnus Nordenskjöld, Elham Hedayati och Carl Sellgren till representanter 

för Region Stockholm i den vetenskapliga grupp som ska bedöma ansökningarna i 

core facilitetsutlysningen, och 

- att förklara paragrafen omedelbart justerad.  
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§ 10 Beslut om komplettering av ledamöter till prioriteringsgrupperna för ALF Medicin 

Kristin Blidberg informerar i ärendet. Vid sammanträdet den 11 november 2023 beslutade 

Forskningsrådet om förslag till sammansättning av sakkunniggrupperna för utlysningarna av 

ALF Medicin. Vid tillfället återstod att identifiera, tillfråga och utse sex ledamöter till 

prioriteringsgrupperna. Ledningsgruppen beslutade den 5 december 2023 att delegera till 

forskningsrådet att utse ledamöter till de föreliggande vakanserna. 

 

Forskningsrådet beslutar  

- att utse följande ledamöter till följande prioriteringsgrupper,  

o PG 2a: Docent Anders Hånell, Uppsala 

o PG 3: Docent Kristina Nyström, Göteborg 

o PG 4: Docent Åse Jonsson, Göteborg 

o PG 6: Professor Pernilla Lundberg, Umeå och docent Eva Klingberg, Göteborg 

o PG8: Docent Håkan Gustafsson, Linköping, och 

- att förklara paragrafen omedelbart justerad. 

 

§ 11 Information om förslag till aktivitetsplan för forskningsrådet 

Viktoria Svensson informerar i ärendet. För att strukturera, planera och följa upp 

forskningsrådets arbete föreslås att årligen utarbeta en aktivitetsplan, som följs upp under året. 

Aktivitetsplanen skulle ge översikt över pågående och planerade aktiviteter inom olika 

områden och mål kan formuleras för olika delområden och följas upp. Ett utkast på 

aktivitetsplan för forskningsrådets arbete under 2024 har tagits fram och presenteras.  

Forskningsrådet ställer sig positiva till att en aktivitetsplan utarbetas och ser att det skulle 

kunna underlätta planering och översikt för ledamöterna.  

 

§ 12 Information om uppföljning av forskningsrådets prioriterade åtgärder från 

internat och workshops 

Viktoria Svensson går igenom uppföljningspunkter inom områdena; karriärvägar och 

karriärstöd, tid för forskning, resursfördelningsmodellen, stödstrukturer och stärkt samverkan.  

Forskningsrådets enkät till FoUU-grupper om användning och fördelning av ALF/FoU-medel 

har nu testats av tre FoUU-grupper och kompletterats baserat på deras återkoppling. Enkäten 

kommer nu att skickas ut till alla FoUU-grupper. 

Den grupp bestående av Johan Franck, Erika Franzén och Maria Belikova som har i uppdrag 

att ta fram ett uppdrag för översyn av forskartjänster rapporterar kort. Deras preliminära 

förslag är att fokusera på forskar-AT och forskar-ST och att arbetet sker i samverkan med 

KFU. Gruppen har också diskuterat postdoc-nivån, men detta bör beakta förslag på postdoc-

program som utarbetas av den arbetsgrupp som leds av Magnus Nordenskjöld.  

Förslag på uppdragsbeskrivning presenteras på nästa möte i forskningsrådet. 

 

§ 13 Information om beslut om kriterier och process för USV från och med 2025 

Viktoria Svensson informerar om att ledningsgruppen KI-Region Stockholms den 5 december 

2023 beslutade om kriterier och process för USV från och med 2025.  

Diskussion följer. Bland annat lyfts ett önskemål om att konkretisera vad pedagogisk 

kompetens enligt KI:s direktiv innebär i förhållande till utbildningsansvarig person vid USV-
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enheten. Vidare konstateras att Stockholms USV-enheter i stort möter kriterierna med god 

marginal men att fortsatt arbete krävs inom vissa områden så som handledarkompetens.  

 

§ 14 Information från KI och Region Stockholm  

Från Region Stockholm informerar Annika Tibell om att Björn Zoëga, sjukhusdirektör för 

Karolinska Universitetssjukhuset, har beslutat att lämna sin tjänst. Patrik Rossi, biträdande 

sjukhusdirektör och chef för Tema Cancer, blir tillförordnad sjukhusdirektör från och med 

den 4 mars under rekryteringen av ny sjukhusdirektör.  

Från Karolinska Institutet informerar Marie Arsenian-Henriksson om att det under julhelgen 

inträffade ett fryshaveri i Neo-byggnaden på KI:s campus Flemingsberg. Den automatiska 

påfyllningen till kryotankarna av flytande kväve avbröts av okänd anledning. Följden blev att 

temperaturen i 16 av 19 kryofrysar steg och stora mängder biologiskt forskningsmaterial har 

förstörts. Nu pågår en utredning med interna och externa experter som ska ta reda på hur detta 

haveri har kunnat ske. 

 

 

Vid protokollet  

Kristin Blidberg 

 

 

 

Protokollet justeras 

 

 

Annika Tibell   Marie Arsenian-Henriksson

  

 

 




